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ACTA NUM. 1/2019 
 
Hi assisteixen: 
 
Joan Cabalgante 
Adolf Cid 
Martin Cobo 
Rosa Mª Costa 
Jorge Illanas 
Jesús López 
Marcos Manzano 
Conxi Miñana 
Enric Mir 
Manuel Piernagorda 
Joan Pere Teixidó 
Josep Travé 
 
 
Altres associacions: 
 
Gonzalo y Canals d’AA-EE 
Mas, Salip d’EREGECAT 
Collazo d’APC 
Iter d’Ass. Jubilats Enher 
 
 
 
 
Reunits a Barcelona el 8 de gener de 2019 els assistents relacionats, a la seu 
del carrer Pau Claris, 87, 1r 2ª. 
 
Comença Jesús López fent una exposició de les cartes rebudes d’Endesa. La 
Comissió Negociadora havia convocat a la Representació de la Direcció, però 
en aquest moment encara no se sap si acudirà. Segurament es presentarà 
demanda per Conflicte Col.lectiu però tampoc no han arribat notícies. 
 
També recorda les mobilitzacions que continuen tenint lloc a les portes dels 
edificis de l’Empresa en diferents territoris. A Catalunya, d’11:30 a 12 h els dies 
9, 15, 22 i 29 de gener. 
 
L’actual situació provoca molta incertesa entre el personal passiu, però hem 
d’esperar les decisions sindicals per actuar d’una o altra manera. Això sí, les 
associacions reunides avui hem de decidir què fer i estar preparats per posar 
demandes. 
 
Mir explica els nous assistents que AECOEC es va fundar perquè ja anaven 
arribant notícies de la RS d’Endesa dels problemes que ens podríem trobar 
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amb l’actual direcció en les negociacions del Conveni. AECOEC ha acordat 
amb els representants sindicals que ens tinguin informats, de cara a possibles 
demandes, donat que poden trigar anys en resoldre’s, per tant han d’estar molt 
ben estudiades, tot i sabent que els drets consolidats no estan lligats als 
Convenis. 
 
És important que tothom tingui clar que no hem de canviar de comercialitzadora 
per tal de no perdre el dret en el cas de resolucions de les demandes.  
 
Se sap que l’empresa ha consultat cinc bufets d’advocats i que dos d’ells els 
van donar resposta negativa al fet d’eliminar els beneficis al personal i altres 
tres els van donar resposta positiva.  
 
També n’hi ha la possibilitat que l’actual govern estatal derogui la part de la 
Reforma Laboral que faria que els Convenis es prorroguessin tot i no haver 
arribat a acord en un nou, tal como passava abans. 
 
Ningú ens enganyem que el que interessa a Enel són els més de 700 milions 
d’euros que haurien de destinar-se al personal passiu, amb els quals podrien 
repartir dividends amb els accionistes. 
 
Iter ens fa saber que els seus advocats creuen que no és impossible guanyar 
una demanda com aquesta però sí creuen que pot ser molt difícil de resoldre ja 
que la tarifa d’empleat es va renovant amb cada Conveni, d’aquí que l’Empresa 
s’hagi atrevit a donar aquest pas. El més important és fer arribar tota la 
documentació possible als advocats per estar ben informats i garantir que 
lluitaran per guanyar. 
 
Cobo comenta que aquesta actitud de l’Empresa és una agressió als nostres 
drets i és urgent efectuar accions coordinats amb els sindicats, tenint en 
compte que els actius no sembla que estiguin per la tasca... 
 
Un representant de la Zona del Besòs proposa convocar assemblees en tots 
els territoris (cosa que AECOEC ja està fent) per tal d’aconseguir que les 
concentracions siguin massives, perquè fins ara no s’ha vist molta gent per al 
problema tan greu que estem tenint.  
 
Gonzalo discrepa d’algunes coses que s’estan dient, com per exemple, que la 
R.S. representa als actius en la negociació dels Convenis i que la tarifa del 
personal passiu és de 3 a 1, que és el que realment importa a l’Empresa. 
Potser s’hauria d’anar per la via definitiva dels drets consolidats, fins i tot a la 
carta rebuda consten “beneficis socials”, és a dir, reconegut per Endesa. 
 
Assumpta Mas observa que partint de diferents tipus de Contracte, en tots 
consta que tenim els mateixos drets que els actius, és a dir, s’haurien d’aportar 
els diferents tipus de Contracte de cara a les demandes. 
 
Collazo creu que és un error deixar aquest tema en mans de la R.S. ja que no 
estem dintre del Conveni, en contacte sí però actuant recorda el cas dels lots 
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de Nadal del personal provinent d’Enher que es va guanyar, la qual cosa pot 
generar jurisprudència. I, per descomptat, totes les Associacions plegades. 
 
Salip comenta que les comercialitzadores ja han començat a trucar la gent. 
 
Rodríguez resum: Informar cada associació a la seva gent, assessorar-se amb 
tota la documentació (més d’un bufet d’advocats) i independència de la R.S. 
però no al marge, informant-los igual que ells a nosaltres. 
 
Illanas proposa informar del model de carta-resposta que s’ha de lliurar a la 
direcció en contra de la pèrdua dels drets. 
 
Ensenyat comenta que el dia 5 de febrer farà 100 anys de la vaga de la 
Canadenca, d’on va sortir la tarifa eléctrica i proposa organitzar una assemblea 
aquell dia. 
 
Manzano exposa que, si en 14 mesos la direcció no s’ha mogut un pam, és 
perquè no té cap respecte per la R.S. ni pels actius ni pels passius. De fet, 
aquesta Associació va enviar al desembre de 2018 carta a la Comissió 
Negociadora demanant reunió, sense haver rebut cap resposta a dia d’avui. En 
realitat, ja fa com dos anys que la R.S. va comentar que en poc temps no n’hi 
hauria cap actiu que pogués gestionar, per exemple, les Bosses Socials. 
També recorda els assistents que el dia 10 n’hi ha assemblea de CCOO, 
esperem a veure què informen. 
 
Mir recorda que s’ha fet molta feina en aquest darrer any des d’AECOEC, creu 
que s’ha de deixar de banda els sindicats o ells tampoc no ens tindran en 
compte. No oblidem tampoc que molt aviat tenen eleccions sindicals, si veuen 
que anem contra ells ens poden deixar de banda i signar qualsevol Conveni. 
 
A continuació s’acorda fer un Grup de Treball de dos representants de 
cadascuna de les associacions reunides avui, en contacte a través de 
Whatsapp. Les despeses conjuntes s’establiran depenent d’associats i 
consultes amb els advocats: 
independentment. I  
 
 AECOEC..................   Marcos i Enric 

    AA-EE ...................     Gonzalo i Canals 
EREGECAT..............  Salip i Tambo 

    APC...........................  Collazo 
    JUBILATS ENHER ...  Iter 
 

Gonzalo llegeix carta-model per als associats la qual s’aprova i es lliurarà als 
associats. 
 
Un dels assistents proposa de fer una espècie de Federació d’Associacions de 
cara a estar tots units i informats, proposta aprovada en general. 
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També ha assistit a aquesta reunió en Jordi Martínez, qui restarà els dimarts 
fent la guàrdia a l’Associació donat els problemes que tenim a l’hora 
d’aconseguir que algú s’apunti a fer-ho. 
 
I sense més temes a tractar, es tanca la reunió a les 11:40 h, convocant-se la 
propera Junta per al dia 12 de febrer, segon dimarts, segons acordat, a les 10 
hores, pregant la màxima assistència. 
 
 

 

 

 

 

 EL VICEPRESIDENT     LA SECRETÀRIA 


